
UVU and OshTU Co-host a Parallel Event for the 66th 

Session of the Commission on the Status of Women 

 
My presentation at CSW66 

 

On March 21, 2022, a grand event took place that influenced the history of the Osh Technological 

University: teachers and students who participated in the Virtual Event of the 66th session of the 

UN Commission on the Status of Women (CSW66). 

 

The virtual parallel event, held at the highest level, was titled “Inclusive Student Engaged Learning 

Model to Empower Mountain Women Globally.”  It addressed the role and empowerment of 

women in the context of climate change, environment, and disaster risk management and, of 

course, the main problems of mountain women, the conditions and ways to solve them were 

discussed.  There was a lot of support to us all from our mentor Abdrisaev Baktybek, and our 

representative from Utah Valley University (UVU), student coalition Vice President and delegation 

leader Alitha Thompson. The event was held through the SEL model, where students work as a 

group to solve real-world problems, with a faculty member serving as a mentor. 

 

Nazik Erkinbek kyzy and I, being students of OshTU, as well as Professor Atabekov Almaz, 

teacher Tatyana Panfilenko and Tariel Talantbek uulu, worked together with our colleagues from 

UVU who we have been in partnership since 2021. These students were members of the student 

coalition, UIMF,  led by Alitha Thompson, Cody Conklin, Dallas Karen, and others. Our 

statements, based on reports, raised the global problems of mountain women in Kyrgyzstan and 

the world. 



 
Screenshot of the participants of the event 

 

The first representative from OshTU was Professor Atabekov Almaz, head of the Department of 

Management, who read a report at a UN event dedicated to the Rights of Mountain Women. I was 

the next speaker and was so excited as this was my first experience. As a future diplomat, I was 

very touched by the issues raised during the event.  I spoke on the vulnerability of women in 

mountain regions. The next speaker was Erkinbek kyzy Nazik, who specializes in the field of 

information technologies (IT). In her report, she was able to convey the main problems in the lives 

of people living in rural areas, in particular women who need better living conditions, which she 

saw from her personal experience. The lecturer of the department "Geology of Mineral 

Resources" Tatiana Panfilenko also made a presentation, which raised important issues and 

possible solutions about women and girls in mountain areas. We met with friends who saw each 

other at an online event dedicated to the "International Day of Mountains", organized by UVU 

students with their peers from OshTU. 

 

There were many participants in the online forum, which indicates that, in reality,  the problems 

concern many people. As per the SEL method, everyone offered their own method of solving 

them. Among the participants were: Dr. Ross (Rusty) Buttler, Dr. Abdrisaev Baktybek, Ms.  Wendy 

Jiang, Alitha Thompson, Dallas Karen, Camilla Pendleton, Cody Conklin, Alexandria Lamb, and 

many others. 

 

Thanks to the NGOs who sponsored our participation to present this parallel event for CSW66, 

we were able to gain invaluable experience and made a meaningful contribution to our knowledge. 

I am sincerely grateful to everyone who participated in the online forum, and I look forward to our 

next project. 

           Amatova Gulnura Nurlanovna, student at the Osh Technological University  



УдШЮ и ОшТУ совместно организовали 

параллельное мероприятие во время 66-й сессии 

Комиссии по Статусу Женщин 

 

Моя презентация во время мероприятия 

 

21 марта 2022 года состоялось грандиозное событие, повлиявшее на историю ОшТУ 

включая преподавателей и студентов, принявших участие в Виртуальном мероприятии  в 

ходе 66-й сессии Комиссии ООН по статусу женщин (КСЖ66). 

 

Виртуальное параллельное мероприятие, проведенное на самом высоком уровне, 

называлось «Инклюзивная модель заинтересованного обучения студентов для 

расширения прав и возможностей горных женщин во всем мире.» Оно было посвящено 

роли и расширению прав и возможностей женщин в контексте изменения климата, 

окружающей среды и управления рисками стихийных бедствий, и конечно же, обсуждало 

основные проблемы горных женщин, условия и пути их решения. Большую поддержку всем 

нам оказали наш наставник Абдрисаев Бактыбек и представитель из Университета долины 

штата Юты, вице-президент студенческой коалиции и руководитель делегации Алита 

Томпсон. Мероприятие проводилось по модели заинтересованного обучения студентов, 

согласно которой студенты работают в группе над решением реальных проблем, а 

преподаватель выступает в качестве наставника. 

 

Назик Эркинбек кызы и я, будучи студентками ОшТУ, а также профессор Атабеков Алмаз, 

преподаватель Татьяна Панфиленко и Тариел Талантбек уулу, работали вместе с нашими 

коллегами из Университета долины штата Юта, с которыми мы сотрудничаем с 2021 года. 



Эти студенты были членами коалиции студенческих клубов под названием 

Международного Горного Форума Юты во главе с Алитой Томпсон, Коди Конклином, 

Далласом Кареном и другими. Наши выступления, основанные на докладах, обсуждали 

глобальные проблемы горных женщин Кыргызстана и мира. 

 
Групповая фотография участников мероприятия 

 

Первым выступающим от ОшТУ был профессор Атабеков Алмаз, заведующий кафедрой 

менеджмента, который представил доклад на этом мероприятии ООН, посвященный 

правам горных женщин. Я была следующим высупающим и была очень взволнована, так 

как это был мой первый опыт. Мне, как будущему дипломату, очень близко были близки 

поднятые в ходе мероприятия вопросы.  Я говорил об уязвимости женщин в горных 

районах. Следующим спикером была Эркинбек кызы Назик, которая учится на специалиста 

в сфере информационных технологий. В своем докладе она смогла высказаться об  

основных проблемах в жизни людей, живущих в сельской местности, в частности женщин, 

нуждающихся в хороших условиях, в чем она убедилась на своем личном опыте. 

Преподаватель кафедры «Геология полезных ископаемых» Татьяна Панфиленко также 

выступила с докладом, в котором были подняты актуальные вопросы и возможные пути 

решения касающиеся женщин и девочек живущих в горных регионах Мы встретились с 

друзьями, с которыми виделись в ходе онлайн-мероприятии, посвященного 

«Международному дню гор» и организованного студентами УДШЮ при участии ОшТУ. 

 

На онлайн-форуме было много участников, что свидетельствует о том, что на самом деле 

поднятые проблемы беспокоили многих людей. Что касается метода заинтересованного 

обучения студентом, то каждый из нас предлагал свой метод их решения. Среди 

участников были: д-р Росс (Расти) Баттлер, д-р Абдрисаев Бактыбек, мисс Венди Цзиянг, 



Алита Томпсон, Даллас Карен, Камилла Пендлтон, Коди Конклин, Александрия Лэмб и 

многие другие. 

 

Thanks to the NGOs who sponsored our participation to present this parallel event for CSW66, 

we were able to gain invaluable experience and made a meaningful contribution to our knowledge. 

I am sincerely grateful to everyone who participated in the online forum, and I look forward to our 

next project. 

 

Благодаря неправительственным организациям, которые спонсировали наше участие для 

того, чтобы мы выступили во время этого параллельного мероприятия в ходе КСЖ66, все 

мы смогли получить бесценный опыт и внести значимый вклад в наши знания. Я искренне 

благодарна всем, кто принял участие в онлайн-форуме, и с нетерпением жду нашего 

следующего проекта. 

 

         Аматова Гульнура Нурлановна студентка Ошского Технологического 

Университета  

 

 


